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–   Členové výboru opětovně diskutovali o vytvoření stá-
lého sekretariátu PS, který by organizoval pravidelné
schůze, tisk pozvánek, www stránky, sjezdy, sponzo-
ring, propagaci aj. Angažování manažera je relatativně
nákladné a rizikové. Garant nabízí své služby, poskytl
nabídku a návrh smlouvy. Požaduje 12 % plus DHP ze
získaných sponzorských darů. Výbor s návrhem sou-
hlasí s tím, aby byl vyžádán i pohled  právníka a dal-
ším jednáním s Garantem pověřuje prof. Rabocha,
prim. Rektora, dr. Bašného a dr.Baudiše.

– Prof. Libiger referoval o přípravách akreditačních
pracovišť. Problémem zůstává financování, právní
status frekventantů, zájem pracovišť. MZd vyzve
zařízení k přihlášení, nejprve FN.

–   Prof. Raboch, dr. Baudiš a dr. Kališová jednali  27. 3.
2006 se zástupci  výboru Evropské unie pro prevenci
proti mučení, nelidskému nebo ponižujícímu zacháze-
ní nebo trestání (CPT). Byla zodpovězena řada dota-
zů. CPT následně zjišťovalo situaci v PL Dobřany
a v PL Brno-Černovice.

– K žádosti vedoucího Lázní Jeseník výbor vyjádřil
nesouhlas s indikací lázeňské léčby psychotiků „l x za
život“ a doporučuje léčbu podle aktuálního stavu.
Návrh speciálního rehabilitačního programu pro psy-
chotiky považuje výbor za užitečný, ale není to nyní
prioritou psychiatrie.

–   Prim. Zrzavecká referovala o vyhlášce MZd 439/2005,
platné od l. l. 2006, o nutném personálním vybavení
psychiatrických zařízení pro akutní péči. Počty pra-
covníků jsou značně zvýšeny a prakticky žádné zaří-
zení je nesplňuje. Tím hrozí krácení finančních pro-
středků ze strany VZP. Výbor s rozšířením
personálního vybavení souhlasí, je v souladu s kon-
cepcí psychiatrické péče. A to i přesto, že hrozí pena-
lizace, event. snižování lůžek, event. uzavírání oddě-
lení. Naléhavě doporučuje, aby bylo stanoveno
přechodné období bez finančních sankcí. Pověřuje
prof. Rabocha a prim. Zrzaveckou jednáním s VZP
a s MZd. Analogický problém staršího data existuje
i v psychiatrických léčebnách.

– Podpora www stránek Psychiatrické společnosti fir-
mou Glazé-Smith-Kline končí v září 2006. Situace
bude řešena souběžně se vznikem sekretariátu PS.

–   7. 3. 2006 jednali zástupci Psychiatrické společnosti
(prof. Raboch, dr. Baudiš) s ČLS JEP o možnosti změ-
ny vydavatele našeho časopisu. Změna zdůvodněna
výhradami k činnosti NTS ČLS, finančními nejas-
nostmi a problémy, nevýhodným daněním, problémy
s předplatným). Redakční rada zpracuje konkrétní
výhrady k NTS a předloží návrh na výběrové řízení,
včetně výčtu požadavků, povinností, event. sankcí,
s finanční rozvahou.

– Dr. Anders referoval o problémech lékové politiky.
Množí se námitky proti nadměrnému zvyšování
doplatků za léky, zvl. za antipsychotika. Výbor podpo-
ruje snahu, aby nebyli omezováni (vyřazováni) chro-
ničtí psychotici z dobrodiní nových léků finančními
důvody. Za maximální měsíční doplatek u této skupi-
ny považuje 300.- Kč. Je si vědom, že v ČR je k dispo-
zici (v porovnání se zahraničím) široká škála antipsy-
chotik. Prof. Raboch sdělí názor výboru České
lékárnické komoře a kategorizační komisi MZd.

–   Z devíti laureátů Kuffnerovy ceny byla tajným hlasová-
ním (po vyloučení autorů-členů výboru) vybrána publi-
kace Malá E.: Schizofrenie v dětství a v adolescenci.

–   Výbor souhlasí, aby program ITAREPS (včasná inter-
vence prevence schizofrenního relapsu s využitím
moderních komunikačních a informačních technolo-
gií autorů MUDr. F.Španiel, MUDr. L.Motlová,
AMEPRA, sponzor Eli Lilly) byl uveden pod záštitou
Psychiatrické společnosti ČLS JEP. Zároveň bude
vypracován návrh kritérií pro přijímání záštity PS
pro akce a projekty (prof. Češková, prim. Tůma,
prof.Kratochvíl).

– Prof. Češková se zúčastní za výbor PS konference
o komplexní terapii psychóz v Opavě 27. 4. 2006.

– V odpovědi na dopis MUDr. Votočka z České chirur-
gické společnosti výbor konstatuje, že v psychiatrii
nenalézá tzv. „sdílené výkony“, jak je mají na mysli
registrační listy jednotlivých zdravotních výkonů.

– Česká psychoanalytická společnost (prezident
doc. MUDr. V. Mikota, CSc.) pořádá 4.–6. 5. 2006
v Praze konferenci na téma: „Krycí vzpomínky ve
světle současné psychoanalýzy a neurověd“.

– 15 organizací uživatelů psychiatrické péče a dalších
zaslalo otevřený dopis ministru zdravotnictví, v němž
kritizují, že v nově ustavené Komisi MZd pro imple-
mentaci koncepce psychiatrické péče nejsou zastou-
peni.

– Na volební schůzi sekce sociální psychiatrie 1. 3.
2006 byl zvolen nový předseda (MUDr. O. Pěč)
a výbor (PhDr. Dragomirecká, MUDr. Vachková,
prim. Suchomel, prim. Rektor, PhDr. Csémy). Dr. Pěč
podal návrh témat, kterým se bude sekce věnovat.
V současnosti má sekce 24 členů.

– Dr. Baudiš referoval o schůzi výboru pro lidská práva
a biomedicínu Rady vlády ČR pro lidská práva ze dne
20. 3. 2006, která byla věnována psychiatrii. Mj. byla
podána zpráva o šetření veřejného ochránce práv
o situaci v psychiatrických léčebnách.

– Sjezd Slovenské psychiatrické společnosti se uskuteč-
ní 22. - 24. 6. 2006 v hotelu Grand v Jasné pod Chop-
kem. Výbor deleguje prof. Rabocha, prof. Hőschla
a prof. Češkovou.

Z ČINNOSTI PSYCHIATRICKÉ SPOLEČNOSTI
ČLS JEP

Z jednání výboru Psychiatrické společnosti
5. dubna 2006
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